
De situatie nu:

Op dinsdag 12 maart 2024 heeft het college van burgemeester en wethouders besloten waar in onze gemeente

een asielzoekerscentrum (azc) kan komen. Er is gekozen voor een perceel aan de locatie Noordelijke Hoofddijk

in Nijverdal, omdat deze locatie het best heeft gescoord op criteria die zijn opgenomen in het toetsingskader

voor een azc. Dit toetsingskader is eerder door de gemeenteraad vastgesteld.

Na besluitvorming door het college en bekendmaking van het besluit, hebben verschillende

inloopbijeenkomsten plaatsgevonden. Onder andere specifiek voor direct aanwonenden en een deel van de

nabijgelegen Kruidenwijk, maar ook voor ondernemers, verenigingen en andere belanghebbenden. Ook is er

een algemene inloopbijeenkomst geweest voor alle inwoners van de gemeente Hellendoorn en hebben er

gesprekken plaatsgevonden tussen direct aanwonenden van de locatie en de burgemeester.

Deze inloopbijeenkomsten en gesprekken hebben plaatsgevonden tot eind maart. In deze periode hebben wij

omwonenden en andere belanghebbenden actief uitgenodigd om zich aan te melden voor het

omwonendenoverleg. Dit omwonendenoverleg zetten wij als gemeente op om te luisteren naar de vragen,

zorgen en wensen vanuit de omgeving, om daarmee te komen tot een goede inbedding van het azc. De

belangstelling is groot: in totaal hebben zich ongeveer 150 mensen aangemeld.

Tijdens de eerdergenoemde inloopbijeenkomsten konden aanwezigen vragen stellen. Vragen die niet direct

beantwoord konden worden of mensen die niet direct aan medewerkers wilden vragen, konden ook schriftelijk

worden ingediend. Hier is massaal van gebruik gemaakt. Deze vragen zijn allemaal nadien beantwoord via e-

mail. Aan de hand van deze schriftelijke vragen is een eerder gepubliceerde Q&A-lijst met veelgestelde vragen

op www.hellendoorn.nl/azc aangevuld.

In deze periode hebben wij als gemeente aangegeven te verwachten dat in juli afspraken vastgelegd kunnen

worden met het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) in een bestuursovereenkomst. Hierin worden

onder andere de verantwoordelijkheden en bevoegdheden opgenomen. Hierin zou ook een rol zijn weggelegd

voor de gemeenteraad. De raad zou zich naar verwachting op dinsdag 9 juli 2024 mogen buigen over een

concept-bestuursovereenkomst. De raad zou hier een advies over mogen uitbrengen, via het uiten van wensen

en bedenkingen.

De bekendmaking van het besluit heeft geleid tot veel vragen, zorgen en emoties, met name in de omgeving

van de locatie. Een deel van de omwonenden heeft zich verenigd in een actiegroep, inmiddels verworden tot

een stichting. Vanuit deze groep zijn er meerdere verzoeken ingediend op basis van de Wet open overheid

(Woo). Ook heeft deze groep anderen actief opgeroepen om Woo-verzoeken in te dienen. De verwerking van

deze aanvragen heeft de afgelopen weken erg veel tijd in beslag genomen. Het gaat om veel stukken, waarbij

wij als gemeente derde partijen moesten benaderen om toestemming te geven tot het vrijgeven van de
informatie.

Voor het opzetten van het omwonendenoverleg en tegemoet te komen aan veelgehoorde zorgen die te maken

hebben met het gevoel van veiligheid en leefbaarheid in de omgeving, is er contact geweest met een

adviesbureau. Dit bureau is gespecialiseerd is het uitvoeren van risicoanalyses rondom opvangcentra.

Resultaten van dergelijke onderzoeken maken inzichtelijk hoe het is gesteld met de veiligheid en leefbaarheid

in de omgeving en via latere metingen worden ontwikkelingen in kaart gebracht.

Het is nu de bedoeling om het omwonendenoverleg zo snel mogelijk op te starten. Ervaringen vanuit andere

gemeenten leren ons om het aantal zetels met stemrecht terug te brengen tot ongeveer 10. Ook de wijkagent,

het COA en mogelijk iemand vanuit de veiligheidsregio worden gevraagd om deel te nemen aan het overleg.

Deze zouden dan net als de gemeente geen stemrecht hebben. Om het omwonendenoverleg mandaat te

geven, is verdere uitwerking nodig. Het is wenselijk om te komen tot een pluriforme samenstelling, met een

diversiteit aan opvattingen en achtergronden. Met zowel omwonenden als bijvoorbeeld ondernemers. Als het

omwonendenoverleg is samengesteld, zal het eerste inhoudelijke bespreekpunt input voor de

bestuursovereenkomst moeten zijn.

Het proces vanaf nu

De gemeenteraad is eerder — onder voorbehoud — in het vooruitzicht gesteld om op dinsdag 9 juli 2024 in

debat te gaan over de afspraken met het COA en de eerdere keuze voor de locatie Noordelijke Hoofddijk. Dit



zou betekenen dat een maand eerder, op dinsdag 11 juni 2024, een concept-bestuursovereenkomst zou

moeten worden vastgesteld door het college. Voor die tijd kan er geen voldragen advies vanuit een

omwonendenoverleg worden verwacht.

Er zijn verschillende opties mogelijk:
1 We kiezen ervoor om de raadsvergadering van dinsdag 9 juli 2024 door te schuiven tot na de zomer.

Dit biedt meer ruimte om ons nu te richten op het gesprek met de omgeving en de inrichting van het

omwonendenoverleg. De verwachting is dat er voor eind juli 2024 dan een advies kan liggen vanuit dit

omwonendenoverleg. In september kan dit advies dan door de raad worden meegewogen, als de

gemeenteraad wensen en bedenkingen mag uiten op een concept-bestuursovereenkomst. Ook vindt

dan een debat plaats over de locatiekeuze.

We kiezen ervoor de processen met de gemeenteraad en de omgeving te scheiden. De gemeenteraad

kan dan alsnog op dinsdag 9 juli 2024 in debat over de eerdere locatiekeuze aan de hand van het

toetsingskader en kan daarnaast wensen en bedenkingen uiten op een standaard-

bestuursovereenkomst die het COA al heeft opgesteld. De input van zowel de gemeenteraad als vanuit

het omwonendenoverleg wordt dan later door het college meegewogen in het besluit over een
bestuursovereenkomst met het COA.

De gemeenteraad gaat op dinsdag 9 juli 2024 in debat over de eerdere locatiekeuze. Dit leidt nog niet

tot wensen en bedenkingen voor een bestuursovereenkomst. Dit kan dan na de zomer plaatsvinden,

als er vanuit het omwonendenoverleg input is geleverd aan de gemeente voor de

bestuursovereenkomst.

Bijna dezelfde opzet als bij optie. Alleen kan de gemeenteraad dan ook nog in gesprek met elkaar over

mogelijke afspraken die zij vastgelegd zou willen zien in een bestuursovereenkomst, als advies. Na de

zomer beoordeelt de raad dan of dit advies goed is overgenomen, als een concept-

bestuursovereenkomst vanuit het college aan de raad wordt voorgelegd voor het uiten van wensen en

bedenkingen.

Het is wenselijk om zo snel mogelijk een keuze te maken en de gemeenteraad hierover te informeren. Op

dinsdag 30 mei 2024 heeft nog wel een zogeheten expertmeeting plaats over het beoogde, waarbij de

gemeenteraad informatie kan ophalen bij deskundigen en de omgeving over de beoogde asielopvang. Bij een

deel van de gemeenteraad bestaat er een grote behoefte om in gesprek te gaan over de eerdere locatiekeuze.

Verder belangrijk om te weten:
= Er heeft op dit moment nog geen inhoudelijk gesprek plaatsgevonden met het COA in het kader van

de nog te sluiten bestuursovereenkomst. Een eerste gesprek is nu gepland.

Het afhandelen van alle Woo-verzoeken heeft veel tijd en geld gekost. We kiezen ervoor om alle

informatie te openbaren (muv privacygevoelige informatie, zoals namen) en de samenleving hier

actief over te informeren, via publicaties en een persbericht.

Er hebben in de afgelopen tijd veel individuele gesprekken plaatsgevonden met aanwonenden, andere

belanghebbenden (bijv. toekomstig kopers van een woning) en raadsleden. Ook dit heeft tijd gekost.
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